
Zápis 

 

zo spoločného  rokovania  Výskumno-manažérskej rady  a Ústavnej rady ÚI SAV 

zo dňa  30. 11. 2017 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 

1. Výskumné aktivity v roku 2017 

2. Publikačná činnosť a príprava Výročnej správy za rok 2017 

3. Výsledky hospodárenia ústavu za rok 2017 a rozpočet na rok 2018 

4. Rôzne 

5. Diskusia 

 

Rokovanie spoločného zasadnutia Výskumno-manažérskej rady a Ústavnej rady ÚI SAV 

viedla riaditeľka ústavu I. Budinská.  

V úvode informovala o aktuálnej situácii po prijatí Zákona o verejnej výskumnej inštitúcii,  

podľa ktorého všetky organizácie SAV s výnimkou Úradu, prejdú od 1.7.2017 na nový 

hospodársky model. Zakladacie dokumenty musia byť odoslané na Ministerstvo školstva SR 

do 31. 3. 2017. Riaditeľka zdôraznila, že na rozhodnutí ústavu z minulosti – založiť v.v.i. bez 

ďalších organizačných zložiek – sa nič nemení. Terajší Ústav informatiky SAV sa ako celok 

pretransformuje na Ústav informatiky SAV, v.v.i. 

Ďalej  konštatovala, že mnohé súvislosti zo zákona nie sú doteraz jasné a očakáva sa, že P 

SAV poskytne ústavom usmernenie k postupu zakladania v.v.i. Bude zriadený register v.v.i. 

na MŠ SR, ale nie je jasné, či organizáciám ostane pôvodné IČO. Pripravujú sa zmeny v 

zákone o SAV, ktorý je v pripomienkovom konaní v NS SR.  

V súvislosti s prechodom na v.v.i. bude potrebné urobiť mimoriadnu  účtovnú závierku a 

inventarizáciu. Majetok prejde do vlastníctva v.v.i., ale na narábanie s ním (najmä s tzv. 

prioritným majetkom) zákon určuje limity, podľa ktorých schvaľujú pohyby s majetkom 

zakladateľ, MF SR a vláda SR. Zakladateľom organizácií v.v.i. v rámci SAV bude Úrad SAV, 

ktorý zostane jedinou rozpočtovou organizáciou a správcom kapitoly SAV. 

 

Riaditeľka ústavu požiadala vedúcich oddelení, aby všetkých svojich zamestnancov 

informovali o týchto skutočnostiach, najmä o tom, že personálno-právne otázky sú 

záležitosťou nástupníctva, tzn., že zamestnanci prechádzajú do v.v.i. bez zmeny 

pracovných zmlúv. 

 

V ďalšom vystúpení informovala o materiáli „výkonové financovanie“, ktorý bol ústavom I. 

OV predložený na pripomienakovanie. Prezentovala odoslané pripomienky, vypracované 

v spolupráci s vedeckou radou a prisľúbila ich odoslanie všetkým vedúcim výskumných 

oddelení. 

 

Ad l/   Výskumné aktivity v roku 2017  

Vedúci jednotlivých výskumných oddelení informovali o výsledkoch práce, 

publikačnej činnosti, projektoch a ďalších aktivitách. Podrobne budú o výsledkoch 

svojej činnosti informovať na hodnotiacom seminári, ktorý sa uskutoční 

pravdepodobne vo februári 2018. 

 

Ad 2/  Publikačná činnosť a príprava Výročnej správy za rok 2017 

           Zo širšej diskusie o odmeňovaní karentových publikácií a ich zálohovom odmeňovaní   



vyplynul záver, že súčasťou KZ na rok 2018 budú zásady odmeňovania 

publikačnej činnosti spolu s procedurálnymi náležitosťami (aby sa zjednotilo 

a vyjasnilo, kto navrhuje odmenu za karentovú publikáciu, vrátane zálohovej 

odmeny). Riaditeľka informovala o úmysle odmeniť mimoriadne aktivity v prospech 

ústavu, medzi ktoré zahrnie aj publikovanie v najprestížnejších periodikách 

a vydavateľstvách. Ústav má 6 publikácií v prvom kvartile (SJR a/alebo JCR) za rok 

2017  a 1 za rok 2016. Z nich jedna publikácia je „kmeňovou“ publikáciou ústavu, t.j. 

prvý (M. Kvassay) aj ďalší autori sú zamestnanci ústavu. Okrem toho si mimoriadne 

ocenenia zaslúžia aj publikácie, ktoré zaznamenali počet ohlasov vyšší, ako je 

celosvetový priemer pre daný rok vydania a danú oblasť.  

 

Ad 3/ Výsledky hospodárenia ústavu za rok 2017 a rozpočet na rok 2018 

Vedúca odd. ekonomiky M. Mášiková Paulinová, rozdala   vedúcim oddelení karty 

s aktuálnymi informáciami o hospodárení oddelení a pochválila spoluprácu s nimi pri 

riešení otázok čerpania prostriedkov projektov a ich  zúčtovania. 

 

Príspevok na réžiu zostáva vo výške 1.200 € na vedeckého pracovníka. 

 

M. Gatial informoval o zabezpečení prác, ktoré sa vykonajú do konca tohto roku 

/strecha budovy, rekonštrukcia pivnice/. Zadaný bol tiež znalecký posudok na chatu 

Vyhne. Zakúpený automat v prízemí zatiaľ funguje k spokojnosti. Začiatkom roka sa  

bude vyraďovať zastaralá a nepoužiteľná výpočtová technika.  

 

Ad 4 a 5/ Rôzne a diskusia 

 

R. Andok informoval, že oddelenie rokuje a hľadá možnosti zakúpenia modernejšieho 

litografu, ktorý je zárukou rozvoja výskumného programu v budúcnosti, aj zapojenia 

sa do projektov. 

Na potrebu výskumnej infraštruktúry poukázal aj L. Hluchý. Konštatoval, že novú 

infraštruktúru  napr. pre zamýšlaný projekt nanobiocloud by potrebovalo aj jeho 

oddelenie. 

 

 

Zasadnutie ukončila riaditeľka ústavu a pozvala všetkých na vianočný večierok, ktorý 

bude 14. 12. 2017 v zasadačke. 

 

 

Bratislava 30. 11. 2017 

 

Zapísala: Mgr. H. Laudárová   Schválila: Ing. Ivana Budinská, PhD. 

                    riaditeľka ÚI SAV  


